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Klubadresse

Toldbodgade 14, 8930 Randers NØ 

www.randerssejlklub.dk

Klubhus

Kurt Andreasen  4017 2543

E-mail: kurtandreasen007@gmail.com

Restaurant Sejlklubben

Mike Pabst  3142 5155 

www.restaurantsejlklubben.dk

BESTYRELSE

Formand

Peter Kjær  4017 4737

Email: pkj@cempas.dk

Kasserer

Marianne Kristensen 2028 3472

Email: mk@anatur.dk

Sekretær

Kosta Klasnic  2073 4567

Email: klasnic@gmail.com

Projektansvarlig

Jørgen Lakkenborg 4268 1492

E-mail:j.lakkenborg@gmail.com

Tine Bræmer-Jensen 4126 6512

Email: tine@br-j.dk

Suppleanter til bestyrelsen:

Finn Svendsen

Poul Erik Welling 

AKTIVITETER PÅ VANDET

Sejlerskolen

Tine Bræmer-Jensen 4126 6512

E-mail: tine@br-j.dk

Kapsejlads.

Lasse Sartou  6018 5079

Email: lassesartou@gmail.com

Dommer: Vi søger en eller to nye 

dommere/hjælpere til kapsejlads. Kontakt 

Lasse, hvis du vil hjælpe.

Junior Sejlerskolen

Koordinatorer:

Tom Mark   2323 3918

Email: Tmjensen66@gmail.com

Jens Christian Vølver  6019 9627

Instruktører:

Anton

Frederik

Jens

Randers Sejlklub Stand Up Paddle:

Terkel Sørensen   22 55 10 24

Email: gitkel@yahoo.dk

Vivi Overgaard   23 96 12 58

Email: vivi-overgaard@hotmail.com

Kontakt til Randers Sejlklub

mailto:havneudvalg.rds@gmail.com
mailto:kia@kadesign.dk
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UDVALG

Havneudvalg

Diana Welling Jørgensen   4265 8969

E- mail: havneudvalg.rds@gmail.com

Telefoniske henvendelser af akut karakter, 

er som udgangspunkt muligt mandag – 

torsdag efter kl. 15:30

Steffen Krenk       2656 2696 

E-mail: bogholderi.havneudvalg.rds@ 

gmail.com

Projektudvalg

Jørgen Lakkenborg

(se bestyrelse for kontaktoplysninger)

Medieudvalg

Redaktør / Nyheder / Klokkebøjen:

Per Christensen  6165 9386

Email: per@perma.dk

Hjemmesideansvarlig:

Kia Allentoft Jørgensen 3131 1252

Email: kia@kadesign.dk

Layout: Per Christensen

Tryk: BUCHS A/S

Forsidefoto: 
På sejlerskolens sommertur var der fuld 
sejlføring på "Selma", der forsøgte at 
overhale. Læs i bladet, om det lykkedes.
Foto: Niels Kristian Buus Spannow

Bagsidefoto: 
Skoleskibet DANMARK i Assens.
Foto: Hanne Skaaning

mailto:havneudvalg.rds@gmail.com
mailto:kia@kadesign.dk
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Den sidste lørdag i april afholdt vi som 
sædvanligt standerhejsning i Randers 
Sejlklub. Vejret var godt, fremmødet var 
fint, og standersangen lød ganske 
hæderligt. Det er en god tradition, som 
markerer starten på den nye sæson, og som 
samtidig er en anledning til hyggeligt 
samvær ved den efterfølgende 
formiddagskaffe. Der manglede bare lige 
en klubstander …

Historien er den, at da vi var klar til at 
hejse standeren, observerede gode folk, at 
standermasten havde tabt en bolt ved de 
stag, der styrer mastens øverste del. Det var 
derfor ikke forsvarligt at hejse standeren, så 
vi måtte nøjes med at hejse vores yachtflag. 
Standermasten var egentlig planlagt 
nedtaget til vedligeholdelse lidt senere på 
foråret – og det er efterfølgende sket, så 
Randers Sejlklubs stander igen kan veje 
reglementeret hen over sommeren.

De nærmeste uger står på sommerferie for 
de fleste – og efter sommerferien er der 

arrangementer med blandt andet Regatta 
og besøg af kongeskibet Dannebrog, som 
vi håber, at rigtig mange vil bakke op om. 
Besøget af Dannebrog er også en god 
anledning til at reklamere for vores eget 
særlige yachtflag – med den femtakkede 
stjerne i guld efter kongelig resolution fra 
1889.

Følg med i nyheder og i klubkalenderen på 
vores hjemmeside – og støt op om 
klubbens aktiviteter! Det er vigtigt, at vi gør 
en indsats for at sikre sammenholdet i 
Randers Sejlklub – og at vi altid husker at 
påskønne alle dem, der frivilligt yder en 
indsats for klubben.

Bestyrelsen i Randers Sejlklub ønsker alle 
medlemmer og jeres familier en dejlig 
sommer med mange gode oplevelser på 
vandet!

Standerhejsning uden stander …

Peter Kjær
formand
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Af Elisabeth Have Pedersen

Igennem et langt ægteskab har min 
mand altid drømt om egen båd. Jeg har 
været mere forbeholden og har haft lidt 
svært ved at forestille mig livet på 
vandet, sætte sejl altsammen uden at 
blive søsyg. 
I takt med at børnene bliver større og 
manden fortsat taler om båd undersøgte 
jeg nærmere omkring muligheden for 
sejlerskole. Vi var så heldige at komme 
med på holdet samme forår. 
Jeg lagde bestemt ikke skjul på at jeg var 
helt grøn i sejlerlivet og var også lidt 
nervøs for det hele. Men sikke en dejlig 
modtagelse af instruktørerne, jeg blev 
hurtig helt tryg i tingene og står nu 
tilbage med tanken ”hvorfor vi ikke 
gjorde dette for længe siden ”. 
Vi har gjort meget ud af at være med til 
klargøring af båden, da det for os er lige 
så vigtig en del af sejlerlivet som selve 
sejladsen. Vi har lært hvordan man 
bundmaler, polere, rigger en båd mv. 

Sikke en masse nye udtryk man 
pludselig skal lære. Selvom jeg havde 
mange spørgsmål har alle været så søde 
at forklare.
Pludselig er mandag blevet 
ynglingsdagen på ugen, vi skal ud at 
sejle! Et par timers sejlads og vind i 
ansigtet er den bedste følelse. Den 
bedste måde at begynde sejlerlivet på og 
det vil jeg gerne takke hele 
instruktørholdet for. 
Nu har jeg samme drøm som min mand.

Drømmen om egen sejlbåd.
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Projektarbejder i klubben.
Af Jørgen Lakkenborg

Der har været en del vedligeholdelses-
arbejder i gang her i foråret. Det 
begyndte med arbejdsdag søndag d. 14. 
Maj, hvor vi var 6 fremmødte i høj 
solskin og højt humør. Vi ryddede op 
omkring klubhus og Restauranten, 
fjernede en trailerfuld ukrudt og fik 
skuret de 2 røde affaldscontainere, som 
Restauranten har. En fin arbejdsdag var 
det. 
Derudover har taget på bygningerne fået 
algebehandling, og taget på terrassen er 
blevet repareret med nye kantlister, og 
tagpladerne har været afmonteret ,og 
der er sat nye aluminiums lister imellem 
pladerne. 

Endvidere er der blevet lagt henved 70 
m2 fliser foran terrassen ved 
Restauranten, så Restauranten nu kan 
lave udendørs servering.

Den gamle jollebro er taget væk for den 
var ganske medtaget af råd i træværk og 
pæle, og der er sat nye pæle ned. I 
stedet har vi fået lavet en ny kortere 
træbro, som er kombineret med en lav 
flydebro, der er meget mere velegnet til 
jollesejlerne. 

Sidst men ikke mindst har standermasten 
været lagt ned, dels fordi en bolt var 
faldet ud oppe i masten og dels for at få 
den slebet og malet.
Så ganske mange arbejder dette forår.
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Af Elisabeth Have Pedersen

Sejlerlivet skaber netværk og oplevelser. 
En sætning vi har hørt flere gange, og 
som vi nu selv har oplevet. Efter et forår 
på sejlerskolen hvor vi har lært en hel 
masse, var vi d. 18 juni på den årlige 
sommertur. Da vores ”hjemhavn” er 
Uggelhuse lavede vi en aftale med 
Kristian Spannow om at sejle med ham 
til Randers hvor vi mødtes med de andre 
elever og instruktører kl 13. Her blev de 
andre elever fordelt i instruktørens egne 
både. Selvom vi er glade for Hedvig, var 
det alligevel en oplevelse at se og prøve 
andre sejlbåde. I samlet flok stævnede vi 
ud fra Randers mod Uggelhuse. En 
dejlig sommerdag som alligevel 
berigede os med både vind og stille vejr. 
Sådan er det jo på fjorden. Der var 
mulighed for både at krydse ud af 
fjorden, da vinden selvfølgelig var lige i 
mod os, men vi oplevede også den 

rolige tur på vores vej mod Randers i 
medvind. Turen mod Uggelhuse 
afslørede tydeligt at nogle instruktører 
sejler kapsejlads, for vi skulle da lige 
overhales med ordene ”jeg kunne ikke 
lade vær”, selvfølgelig med et smil på 
læben. 
I Uggelhuse var der plads til os alle, og 
Uggelhuse sejlklub stod klar med kaffe, 
kage og en tændt grill. Så fællesskabet 
fejlede bestemt ikke noget. Vi fik grint, 
talt om sejlads, hvor sommertoget går 
hen, og alt det andet sejlerlivet også 
kan. En virkelig hyggelig eftermiddag. 
Sidst på eftermiddagen gik turen for de 
andre tilbage til Randers i det smukkeste 
vejr og formodentligt endnu en dejlig 
sejlads. 
Sejlerlivet skaber virkelig nogle dejlige 
oplevelser og et godt netværk. 
Vi glæder os allerede til næste 
sommertur.

Sejlerskolens sommertur.
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Kristian og besætning 
blev overhalet af en 

instruktør.
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Randers Sejlklub –klubkalender 2. halvår 2023

August 2023
Mandag den 7/8 – Sejlerskolen starter efter ferien (Senior)
Onsdag den 9/8 – Onsdagskapsejlads (Kapsejlads)
Mandag den 14/8 – Bestyrelsesmøde (Bestyrelsen)
Mandag den 14/8 – Hedvig sejles til Udbyhøj (Senior)
Onsdag den 16/8 – Onsdagskapsejlads (Kapsejlads)
Torsdag den 17/8 – Junioraften (Junior)
Lørdag den 19/8 – Havnens dag og Regatta (Alle)
Onsdag den 23/8 – Onsdagskapsejlads (Kapsejlads)
Torsdag den 24/8 – Junioraften (Junior)
Fredag den 25/8 – Juniorweekend (Junior)
Lørdag den 26/8 – Juniorweekend (Junior)
Søndag den 27/8 – Juniorweekend (Junior)
Onsdag den 30/8 – Onsdagskapsejlads (Kapsejlads)
Onsdag den 30/8 – Hedvig sejles til Randers (Senior)
Torsdag den 31/8 – Junioraften (Junior)

September 2023
Mandag den 4/9 –Bestyrelsesmøde (Bestyrelsen)
Onsdag den 6/9 –Onsdagskapsejlads (Kapsejlads)
Torsdag den 7/9 –Junioraften (Junior)
Lørdag den 9/9 –Randersmesterskab (Junior)
Onsdag den 13/9 –Onsdagskapsejlads (Kapsejlads)
Torsdag den 14/9 –Junioraften (Junior)
Lørdag den 16/9 –Mandetur (Alle)
Søndag den 17/9 –Mandetur (Alle)
Onsdag den 20/9 –Onsdagskapsejlads (Kapsejlads)
Torsdag den 21/9 –Junioraften (Junior)
Onsdag den 27/9 –Dorte Cup (Kapsejlads)
Torsdag den 28/9 –Junioraften (Junior)
Torsdag den 28/9 –Sejlerskolen slutter (Senior)
Lørdag den 30/9 –Slagters Blå Bånd (Kapsejlads)

Oktober 2023
Mandag den 2/10 –Bestyrelsesmøde (Bestyrelsen)
Torsdag den 5/10 –Junioraften (Junior)
Fredag den 6/10 – Sejlerskole afslutning (Senior)
Lørdag den 7/10 – Afrigning af skolebådene (Senior)
Søndag den 8/10 –Afrigning af skolebådene (Senior)
Torsdag den 12/10 –Nedpakning af joller (Junior)
Lørdag den 14/10 – Vinterklargøring / afdækning af skolebådene (Senior)
Søndag den 15/10 – Vinterklargøring / afdækning af skolebådene (Senior)
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Oktober 2023 (fortsat)

Lørdag den 28/10 –Standernedhaling (Alle)
Søndag den 29/10 –Arbejdsdag (Alle)

November 2023
Onsdag den 1/11 –kalendermøde (Udvalg)
Lørdag den 4/11 –Afriggerfest (Alle)
Mandag den 6/11 –Bestyrelsesmøde (Bestyrelsen)
Onsdag den 29/11 –Andespil (Alle)

December 2023
Torsdag den 7/12 –Julehygge (Junior) 
Mandag den 11/12 –Bestyrelsesmøde (Bestyrelsen)
Søndag den 31/12 –Nytår og Gløgg (Alle)

Redaktøren takker for alle tilsendte bidrag.

Frist for bidrag til næste Klokkebøje er
20 November 2023, kl. 18:00

Fotos skal vedhæftes i den højeste opløsning, du har taget 
dem i. Du må ikke lade din telefon vælge en mindre 

opløsning end den originale.
Send bidrag til per@perma.dk
også ændringer til kontaktliste.

Dalmose brødrene sejler 
gerne, selvom der er uvejr 
på vej/Foto: Keld Dalmose

mailto:per@perma.dk
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Ordinær generalforsamling 15. marts 2023.

Generalforsamlingen blev afholdt i 
Restaurant Sejlklubben med deltagelse af 
49 medlemmer.  

Velkomst 
På vegne af bestyrelsen bød formand 
Peter Kjær velkommen til 
generalforsamling i Randers Sejlklub. Ud 
over formanden var bestyrelsen fuldtalligt 
repræsenteret ved: Marianne Kristensen, 
Tine Bræmer-Jensen, Jørgen Lakkenborg 
og Kosta Klašnić. 

Der var udsendt indkaldelse med 
sædvanlig dagsorden efter vedtægterne – 
og første punkt på dagsordenen var valg af 
dirigent og protokolfører. 

1. Valg af dirigent og protokolfører
Bestyrelsen foreslog Ivan Mortensen som 
dirigent og Kosta Klašnić som 
protokolfører. Forslaget blev vedtaget, 
hvorefter dirigenten overtog ledelsen af 
generalforsamlingen, som han 
konstaterede, var lovligt indvarslet og 
beslutningsdygtig.

2. Bestyrelsens beretning
Dirigenten overlod ordet til Peter Kjær, 
som aflagde beretning på vegne af 
bestyrelsen:

For første gang har jeg fornøjelsen at 
aflægge beretning for noget der ligner et 
normalt år. I marts 2022 kunne vi for 
første gang afholde generalforsamling i 
overensstemmelse med de nye vedtægter. 
I dag kan vi gøre det igen – og i det 
mellemliggende år har vi haft en sæson 
uden restriktioner og med mange 
aktiviteter. Dem kommer vi til at høre 
meget mere om, når vi kommer til punkt 
3 med beretninger fra vores udvalg, så det 
vil jeg ikke foregribe – men jeg vil gerne 

benytte lejligheden allerede her til at sige 
tak til alle dem, der gør en indsats for 
vores aktiviteter.

Under corona-pandemien fik mange 
danskere nye vaner – man gik mindre ud, 
og holdt sig måske til en mere begrænset 
omgangskreds. Som sejlklub var vi vel 
mindre hårdt ramt end mange andre 
fritidsaktiviteter, da vores aktiviteter på 
vandet hele tiden har kunnet køre mere 
eller mindre normalt – men der skulle 
gøres en særlig indsats for at få det øvrige 
klubliv normaliseret igen. 

Det lykkedes heldigvis i vid udstrækning 
– et vellykket regatta-arrangement, og en 
genoplivning af vores jule- og 
nytårsarrangementer i klubhuset er gode 
eksempler på det. Vi afprøvede også nye 
initiativer, som foredrags-arrangementer 
om langturssejlads på Kulturhuset, hvor vi 
også inviterede andre klubbers 
medlemmer. Men der var også ting, som 
ikke lykkedes så godt. En aflyst afriggerfest 
på grund af manglende tilmelding kalder 
på nytænkning – og en stor udfordring 
med at skaffe instruktører, hjælpere og 
andre frivillige til vores aktiviteter på 
vandet, er en vigtig opgave, som vi stadig 
må arbejde med. 

Vi har jo en mission om at fremme 
sejlsporten, og vores aktiviteter med 
sejlerskolen, juniorerne, SUP og 
kapsejlads, er med til at adskille os fra de 
andre bådklubber i Randers. Det er med 
til at positionere os godt i forhold til 
Randers Kommune og andre 
samarbejdspartnere – og så er det jo først 
og fremmest af den vej, vi får nye 
medlemmer ind. Derfor er det vigtigt for 
klubben, at vi kan holde fast i vores 
aktiviteter, selvom det er hårdt at samle 
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ressourcer.
Inden jeg nu begynder at kigge fremad på 
2023, så er det jo desværre sådan, at vi 
indimellem mister nogen medlemmer, 
fordi de falder bort. Sådan er det også gået 
siden den seneste generalforsamling, hvor 
vi har mistet vores tidligere formand og 
æresmedlem Aage Larsen, som Kirsten og 
Lars Pjat skrev en fin nekrolog om, 
ligesom vores medlem gennem 20 år – 
Steen Trustrup – og det relativt 
nytilkomne medlem Johnny Dooleweerdt 
Nielsen, er gået bort.

Marianne Kristensen forsøger ihærdigt at 
holde øje med, om der er medlemmer, 
der falder bort. Vi har naturligvis bedst 
styr på dem, som stadig er medlemmer i 
klubben, men vi forsøger også at holde 
øje et par år efter, et medlem har meldt 
sig ud. Derefter bliver det mere svært at 
følge med, og i øjeblikket har vi den 
praksis, at klubben ikke foretager sig 

noget officielt ved dødsfald senere end to 
år efter udmeldelse. Man kan altid 
diskutere, om det er den rigtige periode, 
men et eller andet sted skal man jo trække 
en streg, og det forhindrer naturligvis 
ikke, at medlemmer på eget initiativ kan 
lave en markering – eksempelvis på 
facebook som Bent Lysdahl Laursen 
gjorde meget fint, da vores tidligere 
medlem Aksel Thorsen i sidste måned gik 
bort.

Lad os lige mindes de medlemmer der er 
gået bort med at øjebliks stilhed - - - Tak!

Vi står nu på tærsklen til den nye sæson, 
og lørdag den 29. april hejser vi igen 
klubbens stander. Vi har da også alle de 
sædvanlige arrangementer i 
klubkalenderen, som er udsendt i 
december-udgaven af Klokkebøjen, og 
som altid findes opdateret på klubbens 
hjemmeside. Der er stadig plads til mere i 
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Yachtflag

Medlemmer af Randers Sejlklub 
er pligtig til at føre klubstander 
samt YF flag med 1 stjerne.

Klubstander kan købes hos Kurt 
Andreasen i klublokalet.
Flaget kan ligeledes købes der, så 
længe lager haves, ellers hos 
Klauber Flag (www.klauber-
flag.dk)

Standeren og Yachtflag kan købes 
i klublokalet i forbindelse med 
kapsejladserne onsdag aften.

Adgang til klublokalet
Døren er forsynet med en 
adgangskodelås.
Gæstesejlere får koden, når de 
køber billet.
Koden fås hos bestyrelsen eller 
hos Kurt Andreasen. 
Tlf.: 4017 2543

kalenderen – og der skal nok komme mere 
ind. Vi ved allerede nu, at Randers 
kommune vil forsøge at samle nogle 
vandsportsaktiviteter i uge 22, som led i et 
større nationalt initiativ, hvor vi også 
kommer til at deltage. Lad os støtte op om 
de aktiviteter der arrangeres, så de kan 
bidrage til at styrke sammenholdet og 
kammeratskabet.

Under Dansk Sejlunion er det sådan, at det 
typiske medlem er en mand på omkring de 
tres år. Det er ikke en ideel 
medlemssammensætning – hverken 
aldersmæssigt eller kønsmæssigt – men det 
er et billede som mange sejlklubber kan 
genkende – det gælder også Randers 
Sejlklub.

Vi har en stor gruppe, som har været 
medlemmer i mange år, og som har et 
særligt forhold til klubben, til 
kammeratskabet og til traditionerne. Det er 
gode støtter, som gennem årene har trukket 
et stort læs for klubben, men som måske 
indimellem tænker, at nu må det snart være 
andres tur. 
Heldigvis har vi også en stor gruppe nyere 
medlemmer – mange af dem trukket ind i 
klubben gennem vores sejlerskole. Dem skal 
vi påskønne, for de er med til at sikre, at vi 
kan bevare en aktiv klub på længere sigt. De 
har bare en anden relation til klubben – 
måske en løsere tilknytning uden det helt 
samme forhold til kammeratskab og 
traditioner – og måske er det bare udtryk for 
en anden tid.

Som klub har vi en opgave med at forene 
medlemmerne på tværs. De nyere 
medlemmer skal have en stærkere 
tilknytning, så klubben ikke bare er et sted, 
hvor man parkerer sin båd – og vi ældre 
medlemmer skal forstå, hvad de nyere 
medlemmer søger. Det vil sikkert medføre, 
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at vi skal nytænke nogen af vores 
traditionelle aktiviteter og måske 
kommunikere på nye medier.

Vores dagligdag er meget afhængig af alle 
jer frivillige, der gør en indsats for 
klubben. Det skal I alle sammen have tak 
for. Det er ikke kun dem, der deltager i 
udvalg eller bestyrelse, men i høj grad 
også alle dem, der løser praktiske opgaver 
og tager initiativ til aktiviteter. Vi kan godt 
blive bedre til at påskønne det frivillige 
arbejde, og det vigtigste er nok, at vi alle 
sammen husker at påskønne den indsats 
der bliver ydet. 

På sidste års generalforsamling fortalte vi 
om tankerne med den nye lystbådehavn. 
Egentlig er der ikke så meget nyt at 
fortælle, med der er dog den væsentlige 
detalje, at der nu blandt klubberne 
begynder at være en enighed om, at det 
er projektet øst for klimabroen, som vi 
arbejder efter. Det er specielt glædeligt, at 
MBK 1943 som den største af de andre 
klubber, nu også arbejder meget positivt 
for sagen. Jeg tror, at alle klubberne helst 
ville være blevet, hvor de er, men når det 
nu ikke kan lade sig gøre, så er projektet 
her vores bedste alternativ.

Der er stadig mange åbne spørgsmål om, 
hvordan vi sikrer et godt projekt, som 
både giver gode forhold for brugerne af 
lystbådehavnen, og som samtidigt skaber 
et attraktivt område for byens borgere. 
Det kan godt blive en udfordring at sikre 
det rigtige miljø, som lever op til visionen 
med Flodbyen Randers – både i selve 
lystbådehavnen og i det gamle 
havnebassin. Jeg tror at klubberne 
tilsammen har rejst alle tænkelige 
spørgsmål, men kommunens 
projektkontor er slet ikke så langt i 
planlægningen endnu, at de rigtig kan 

svare på dem. 

Helt aktuelt så arbejder kommunens 
projektkontor lige nu sammen med 
ingeniørfirmaet Cowi om detaljerede 
undersøgelser af Klimabroen, dæmningen 
over det nordlige havnebassin og 
tilslutningen til det eksisterende vejnet på 
nordsiden. Planen er, at Cowi skal 
afrapportere inden sommerferien, så det 
kan præsenteres for byrådet. Der er også 
kommet den lille yderligere detalje, at 
Randers Havn gerne vil flytte den lille 
fiskerihavn på sydsiden af fjorden til 
havnepieren. Det kan sikkert godt lade sig 
gøre, men det udvider projektet.

De næste 10 år vil bringe store 
forandringer til vores gamle klub, og vi 
har en forpligtelse til at sikre, at Randers 
Sejlklub fortsat vil bestå. Det skal nok 
lykkes, for vi har et godt udgangspunkt. 
Det er os, der har sejlerskoler, juniorer og 
SUP, det er os, der kan stille op når byen 
kalder – og det er os, der har den 
femtakkede stjerne i guld i yachtflaget.

Der var ingen spørgsmål, så dirigenten 
konkluderede, at beretningen var 
godkendt.

3. Beretning fra udvalg
Dirigenten overlod ordet til de enkelte 
udvalg, som aflagde beretning efter tur.

Randers sejlerskole ved Tine Bræmer-
Jensen:
Randers sejlerskole har i sæsonen 22 
sejlet med lidt færre elever, end vi har 
kapacitet til. Sidste år oplevede vi stor 
interesse fra elever, og måtte beklageligvis 
afvise en del, da vi ikke kunne finde nok 
instruktører. Men 19 glade elever havde 
vi på vandet og 10 skønne og engagerede 
instruktører. 
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Fantus blev sidste forår repareret for en 
skade på fribord med god hjælp fra folk 
her fra klubben. Tak for det. Sejlsæsonen 
forløb i øvrigt planmæssigt med nogle 
dejlige aftener på vandet.

Jeg sidder netop nu og tegner denne 
sæson. I år oplever vi på nuværende 
tidspunkt en stærkt faldende efterspørgsel 
fra elever. Derfor forsøger vi nu at 
annoncere lidt. Bliver sejlerskolen fyldt, 
kan vi sagtens bruge flere instruktører. Vi 
er glade for at vi har fået Henrik Køchs 
ombord omkring det praktiske. Henrik har 
i flere år været instruktør, men hjælper nu 
med både praktik og administration.  

Vognmand Ødum har efter mange år 
opsagt vores samarbejde omkring 
sponsoreret søsætning. Vi siger tak til 
Ødum for mange års godt samarbejde. Og 
vi er rigtig glade for at kunne fortælle, at 
Erling Andersen har overtaget sponsoratet 
og fremover står med søsætning af begge 
skolebåde. Vi glæder os til endnu en 
sæson og vil gerne takke alle de frivillige 
hænder, der bakker op omkring os. Det 
betyder alverden.

Projektudvalget ved Jørgen Lakkenborg:
Der blev afholdt to arbejdsdage i 2022, 
nemlig søndag den 8. maj og søndag den 
30. oktober. Vi var fem fremmødte i maj 
og elleve i oktober. Dagen begynder med 
morgenkaffe, rundstykker og en lille 
skarp, senere en formiddagsøl/vand og så 
sandwiches til frokost. Der bliver ryddet 
op rundt om klubhus og restaurant, fjernet 
ukrudt, og der bliver kørt en trailerfuld 
eller to på genbrugspladsen. Derudover 
bliver der lavet forskellige mindre 
reparationer udendørs.
 
Øvrige projekter har været:
1. SUP-container ud mod 

Toldbodgade er blevet malet rød i 
forsommeren.
2. Terrassen foran restaurant og 
klubhus blev rettet op i november.

Der kommer nye koder til klubhuset og til 
SUP-låsene. Marianne sender mail ud 
herom til alle medlemmer, når det træder 
i kraft.

Følgende arbejder er pt. planlagt i 2023:
1. En ny jollebro/flydebro bliver 
etableret i april, og den bliver lavet af de 
hvide plast-broelementer, der ligger bag 
Værftet. 
2. Standermasten foran Restauranten 
vil blive overfladebehandlet i 
forsommeren.
3. Taget på klubhuset vil blive 
algebehandlet i foråret.
4. Kommunen har givet tilladelse til, 
at der lægges fliser foran terrassen ud for 
Restauranten efter ønske fra 
Mike/Restauranten, så det bliver lavet i 
foråret.
5. Maling af klubhus/Restaurant vil 
blive vurderet sammen med malerfirma 
og malet efter behov.
6. Forslag til arbejder modtages 
gerne.

Medieudvalget ved Per Christensen:
Randers Sejlklubs medier består af fysiske 
medier og elektroniske medier. Den 
Historiske Protokol er seneste opdateret af 
tidligere formand Ole Kristensen og 
tidligere redaktør Aksel Thorsen og 
dækker perioden 1877-2012. Vi mangler 
at få den opdateret frem til nu, og 
medieudvalget er interesseret i støtte til 
opgaven.  Klubbladet Klokkebøjen er 
udkommet to gange årligt, og Per 
Christensen lovede fortsat at stå for 
arbejdet med den i 2023 og 2024. Hvis vi 
har klubmedlemmer, som er interesserede 
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i at deltage i medieudvalgets arbejde, så 
skriv venligst til redaktøren eller til 
bestyrelsen.

Vores hjemmeside har fået en tiltrængt og 
seriøs opgradering. Vores medlem Kia 
Allentoft har overtaget hjemmesiden og 
har sørget for, at vi har en langt bedre 
hjemmeside end før. Hun sørger for, at 
der løbende kommer relevant indhold på 
fra eksterne kilder. Derimod kniber det 
med vores interne information. Det kan vi 
nok forbedre, og bestyrelsen kunne vise 
vejen med opslag på hjemmesiden. Alle 
medlemmer er velkomne til at sende 
bidrag til Klokkebøjen og til hjemmesiden 
til redaktøren. Vores Facebook grupper 
kører fint, og der er ofte opslag der.

Dansk Sejlunion har udviklet en rigtig fin 
APP (Applikation), der hedder OMBORD 
og som gør det nemmere at være eller 
blive medlem i klubben. Det gælder, 
uanset om man er aktiv som sejler, 
medlem af et udvalg eller en del af 
bestyrelsen. Helt overordnet skal du 
kunne have din sejlklub med i lommen, 
så alt hvad du behøver findes på din 
mobiltelefon. Per Christensen orienterede 
om de funktioner, der findes i APPen, og 
han opfordrede bestyrelsen til at kontakte 
Dansk Sejlunion angående 
implementering af den nye APP. 

Havneudvalget ved Diana Welling 
Jørgensen:
PÆLE: Sidste år havde vi fået skiftet pæle i 
havnen d. 9. marts, men i år er vi lidt 
bagud, fordi de pæle som havnen havde 
liggende, desværre var for tørre, men de 
har lovet mig at de når det inden april.
Og en af de ting som I nok vil lægge 
mærke til, er at jollebroen forsvinder, og 
vil blive erstattet af en plastflydebro, som 
forhåbentlig vil gøre det nemmere for 

juniorerne og SUP´erne at komme i 
vandet.

SKILTE: Sidste år var et af 
forårsprojekterne de nye skilte til alle 
havnepladserne, som jeg kom i mål med i 
løbet af foråret. I år er en af de ting, jeg i 
talende stund bakser med, lidt bedre 
skiltning mod betalingsautomaten på 
terrassen. Jeg har fået et superflot layout 
og et tilbud fra en af Sejlklubbens 
medlemmer, som er skiltemager, så inden 
sæsonen starter op for alvor, har vi nogle 
rigtig flotte skilte til at lede mod 
betalingsautomaten, og et kort over 
havnen som kommer til at stå foran 
autocamperne. Det er især et ønske fra 
restauranten, som godt kan blive lidt 
pressede over autocamper-folk, der tror 
de skal betale i restauranten.
FLISER: Sidste år fortalte jeg med stor 
entusiasme, at jeg var blevet lovet to 
flisefelter til bord-bænke sæt af Randers 
Kommune, men her måtte jeg se mig spist 
af med en lang næse. I igen i år er jeg dog 
blevet lovet, at der vil kunne findes råd til 
det. Det holder jeg dem selvfølgelig op 
på.

ARBEJDSHOLD (HAVNENS 
HVERDAGSHELTE): Havnens 
Hverdagshelte, med Thorkil Møller-
Hansen som sjakbajs, starter arbejdshold 
op igen, med første arbejdsdag tirsdag 
den 28. marts, hvor de bl.a. vil rydde op 
på vinterpladsen, og bygge insekthoteller 
til mit Vild med vilje projekt på 
vinterpladsen.

VILD MED VILJE: Vild med vilje betyder, 
at du ikke længere skal slå græsset på 
vinterpladsen før til efteråret. Der vil blive 
plantet et par sommerfuglebuske og sået 
nogle vilde danske 
blomsterfrø/markblomster på 
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vinterpladsen. Håbet er, at vi vil få det 
fineste blomsterhav på vinterpladsen, når 
vores både er på vandet for at nyde 
sommeren. Så kan man gå en tur på 
pladsen og nyde sommerfugle, blomster 
og bier, og en MEGET sjælden frø.

FORSIKRINGER: For at vi alle kan være 
sikre på, at nabobåden har en 
ansvarsforsikring, har jeg sendt jer alle en 
mail om, at I skal sende mig et bevis på 
en gyldig forsikring. Disse bliver lagt i 
arkiv, og i skrivende stund har 35 
indsendt beviser, og det svarer til 28%

VENTELISTEN: 15 fra ventelisten har fået 
tilbudt og accepteret en fast vandplads i 
2023, mens 5 har fået tildelt en låneplads, 
og 5 forbliver på venteliste, enten efter 
eget ønske eller fordi de ikke har fået købt 
en båd. Og så er der udsolgt af pladser.

HAVNEREGLEMENT: Der er kommet et 
par nye punkter i havnereglementet, som 
er indskrevet for at sikre pladser til aktive 
sejlere i Randers Lystbådehavn. Det drejer 
sig om, hvor længe man kan have plads i 
havnen hvis man ikke bruger den.

FORÅRSKLARGØRING: Der er netop 
blevet lukket op for vandet på 
vinterpladsen, og inden længe vil 
mastekranen også få lavet eftersyn, og 
gruspladsen bliver rettet af så vi kan få 
bådene i vandet.
Og husk så lige, at farligt affald SKAL man 
selv køre på miljøstationen.

JOLLE: Havneudvalgets jolle kommer til 
at ligge på plads 102, og den må benyttes 
af alle.

HAVNEVANDRING: Her i foråret vil jeg 
igen lave en eller to dage med 
”havnevandring” hvor jeg vil invitere nye 

og andre interesserede med en tur rundt 
på havnen, og vise dem faciliteterne.

På spørgsmål fra forsamlingen orienterede 
Diana Welling Jørgensen om reglerne for 
afregning af el på vandpladserne. 
Pladshaverne opfordres til at tage foto af 
deres elmåler før og efter man tager på 
længerevarende ture, så man kan 
dokumentere eventuelt elforbrug på 
pladsen mens man er væk.

Kapsejladsudvalget – indlæg fra Niels 
Nielsen (oplæst af Peter Kjær):
Kapsejladsudvalget består af i 2023 af: 
- Polle som er kapsejladsbøje-ansvarlig.
- Lars Maaetoft som står for udregning af 
præmietider osv.
- Niels Nielsen som holder styr på regler, 
startprocedurer mm. 

Der sejles kapsejlads om onsdagen på 
Randers fjord, som vi har gjort i mange år, 
og der afholdes opstartsmøde onsdag den 
19. april kl. 18:00 med gennemgang af 
regler, startprocedurer osv. Selve 
kapsejladsen startes onsdag den 3. maj, 
og der sejles ni onsdage i foråret, mens 
der er planlagt syv sejladser i efteråret. 
Herudover sejles der Dorte Cup den 27. 
september og Slagters Blå Bånd den 30. 
september. Kom frisk – der er plads til 
alle, og vi håber på, at der bliver 15-20 
både i feltet i år. 
Juniorsejlerskolen – indlæg fra Jens 
Christian Vølver og Tom Mark (oplæst af 
Peter Kjær):
Vi har afviklet de planlagte arrangementer 
– bl.a. weekendtur til Ebeltoft, julehygge 
med spisning, vinterhygge med spisning – 
og træningsaftner om torsdagen 17.30-
19.30. Det er stadig Anton, Frederik og 
Jens der trækker opgaven som instruktør-
team. Til sommer, eller senest til jul, 
kommer vi til at mangle én eller to 



Randers Sejlklub

19

instruktører, så hvis nogen har tid og lyst 
til at dele ud af sejlertips, er man meget 
velkommen. 

Vi har pt. 5-6 aktive sejlere og et par 
stykker mere, der er meldt ind men pt. 
ikke deltagende. Forældregruppen er god 
og deltager fint i børnenes klargøring og 
oprydning når det er nødvendig. Tom 
døjer desværre med eftervirkninger af 
hjernerystelse, og instruktørerne har nok 
at se til med uddannelse og fritidsjob, så 
der er ikke det store overskud på de indre 
linjer. Alle der har lyst til at deltage i et 
eller andet omfang er velkomne. 

Junior-afdelingen stiller op lørdag i uge 22 
til en samlet vandaktivitesdag hvor både 
roklub, kajakklub, RGF og vores SUP også 
deltager som en del af et initiativ i 
Randers Kommune med ”Blå uge”. 
Kapsejladsudvalget bidrager til 
havnefokus med en særlig kapsejlads om 
onsdagen i den uge, ligesom vi sikkert får 
arrangeret, at vi kan vise sejlerskolens 
både frem.

Vi har investeret i stormsejl til to 
optimister, og de har fungeret supergodt. 
Desuden har vi indkøbt hjelme, som også 
har givet tryghed og nu bruges af alle 
børn. Vi har ikke lavet nogen større 
investeringer i gummibåd eller joller - vi 
gemmer Knuds arv lidt endnu – måske 
sidder der nogen med et junior-projekt i 
maven, som de gerne vil føre ud i livet?

Stand Up Paddle ved Peter Kjær: 
På sidste års generalforsamling fortalte 
jeg, at de tre oprindelige SUP-moms, 
havde valgt at trække sig tilbage. De 
havde gjort en kæmpe indsats med at 
starte SUP-aktiviteterne op, men de sled 
sig måske op på succesen, hvor der kom 
utroligt mange medlemmer ind, men hvor 

mange også forsvandt igen, når de havde 
lært teknikken. 

Heldigvis stillede Terkel Sørensen og Vivi 
Overgaard op – og de har holdt 
aktiviteterne i gang i 2022, om end på et 
lidt lavere niveau end i de tidligere år. Vi 
mangler stadig lige at finde den rigtige 
form, hvor SUP-aktiviteterne bliver en 
stabil del af klubben. 

Her i foråret har Vivi også valgt at trække 
sig lidt tilbage, men Terkel har allieret sig 
med Mette Daugaard, og de har lige givet 
mig besked om, at de afholder introkurser 
tirsdag den 18. april og lørdag den 13. 
maj. Kurserne tager ca. 3 timer og koster 
250 kr. – og hvis man efterfølgende 
melder sig ind i klubben, trækkes 
pengene fra kontingentet.

Den 26. marts er der også kursus i 
førstehjælp til vandsport – og den 13-14. 
maj er der SUP-instruktør kursus i 
Randers. Hvis nogen er interesseret, er 
man velkommen til at kontakte Terkel 
eller mig.

Efter vinteren er der 20 medlemmer i 
SUP, som aftaler ture via facebook 
gruppen. Vi har også undersøgt 
mulighederne for at skaffe en SUP-trailer, 
så man kan arrangere lidt anderledes ture, 
men lige nu er det lidt på hold. Endelig 
fortæller Terkel og Mette, at SUP deltager 
ved åbent hus-arrangementet – sammen 
med junior og andre – lørdag i uge 22 – 
den 3. juni. 

Der var ingen yderligere spørgsmål eller 
kommentarer til beretningerne, så 
dirigenten konkluderede, at beretningerne 
fra udvalgene var godkendt.

4. Forelæggelse af regnskab for det 
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forløbne år til godkendelse
Der blev omdelt kopi af regnskabet for 
2022, og dirigenten overlod ordet til 
kasserer Marianne Kristensen, som 
gennemgik regnskabet.

Regnskabet viser et fint overskud på 
153.638 kr. Sammenlignet med 2021 er 
kontingent¬indtæg-terne dog faldet, først 
og fremmest fordi vi har færre SUP-
medlemmer. Samtidigt har vi haft højere 
omkostninger til bygningsvedligeholdelse, 
men med forpagtningsafgiften fra 
restauranten giver klubhuset alligevel et 
betydeligt positivt bidrag til klubbens 
økonomi. 

Under gennemgangen af balancen 
orienterede Marianne Kristensen om 
regnskabspraksis for værdisætning af 
klubhuset efter spørgsmål fra 
forsamlingen.

Herudover var der ingen yderligere 
spørgsmål eller kommentarer til 
regnskabet, og dirigenten konkluderede 
derfor, at regnskabet var godkendt.

5. Indkomne forslag
Bestyrelsen havde i dagsordenen stillet 
forslag om æresmedlem, og dirigenten 
overlod ordet til Peter Kjær, som gav 
bestyrelsens motivering.

Efter vores vedtægter, så kan 
æresmedlemmer – på bestyrelsens forslag 
– vælges af generalforsamlingen. 
Beslutningen kræver at mindst 2/3 af de 
afgivne stemmer kan tilslutte sig forslaget 
– og spørgsmål om valg af 
æresmedlemmer kan ikke gøres til 
genstand for diskussion på 
generalforsamlingen.

Klubben har aktuelt ingen 

æresmedlemmer – efter at vi i det 
forgangne år mistede vores tidligere 
formand Aage Larsen – og vi har nu i 
bestyrelsen fundet, at tiden er inde til at 
stille et nyt forslag. 

Bestyrelsen vil derfor gerne indstille et 
mangeårigt medlem, som – udover at 
være et positivt menneske og en god og 
hjælpsom sejlerkammerat – også har gjort 
en helt særlig indsats for at skabe en aktiv 
og velfungerende sejlerskole i Randers 
Sejlklub. Han har over lang tid påtaget sig 
en løbende forpligtelse – og er mødt op, 
både når det var lysten der drev, og når 
det var pligten der kaldte. Indsatsen er da 
heller ikke gået ubemærket hen – han er 
to gange blevet hædret med Sejlerlaugets 
pokal for særlig indsats. Nu er navnet nok 
ikke svært at gætte – men lad mig afsløre, 
at bestyrelsen gerne vil indstille Peter 
Ilsvard som nyt æresmedlem i Randers 
Sejlklub. 

Generalforsamlingen tilsluttede sig 
enstemmigt forslaget, så dirigenten kunne 
konstatere forslaget vedtaget uden behov 
for skriftlig afstemning, hvorefter Peter 
Ilsvard blev kaldt op til modtagelse af 
diplom.  

6. Fastsættelse af kontingent for det 
kommende kalenderår
Dirigenten meddelte, at bestyrelsen 
foreslår uændrede kontingenter for det 
kommende år. Forslaget blev vedtaget. 

7. Valg til bestyrelsen og to suppleanter 
for denne
Dirigenten meddelte, at 
bestyrelsesmedlemmerne Jørgen 
Lakkenborg og Kosta Klašnić er på valg og 
accepterer genvalg. De to 
bestyrelsesmedlemmer blev genvalgt.
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Dirigenten meddelte desuden, at Poul 
Erik Welling i år er på valg som suppleant 
til bestyrelsen og accepterer genvalg. Poul 
Erik Welling blev genvalgt.

8. Valg af revisor og revisorsuppleant
Dirigenten meddelte, at klubbens kritiske 
revisor Kai Jensen er på valg og accepterer 
genvalg. Kai Jensen blev genvalgt. 

 
9. Eventuelt
Dirigenten overlod ordet til Peter Kjær, 
som meddelte at vi i år kan uddele seks 
25-årsnåle. Det er altid en fornøjelse, for 
det viser noget om de værdier, vi står for 

som klub, og det sammenhold vi kan 
skabe. I år er det Randers Ungdomsskole 
ved Allan Poppe. Herudover er det Hanne 
Skåning og Poul Larsen samt tre 
medlemmer af familien Nielsen, nemlig 
Jacob Nielsen, Jonna Nielsen og Lars 
Peter Nielsen. De tilstedeværende 
jubilarer blev kaldt op for modtagelse af 
25-årsnåle.

I Randers Sejlklub har vi også en lang 
tradition for at uddele pokaler til nogen, 
som har gjort sig særligt fortjent. 
Pokalerne er vandrepokaler, som uddeles 
for et år ad gangen. Den første pokal er 
Bea-pokalen, som egentlig blev vundet af 
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kragejollen Bea for præcist 100 år siden. 
Bea var bygget i 1908 og sejlede under 
Randers Sejlklubs stander fra 1943 til 
1964. Den gives til en person, som gør et 
kæmpe stykke arbejde for Randers 
Sejlklub, og som videregiver klubbens 
mission og visioner.

Årets modtager af Bea-pokalen har 
gennem mange år været en sikker støtte 
for Randers Sejlklub – både på den 
organisatoriske og kunstneriske front, men 
især på den praktiske front, hvor han altid 
har ydet et stort bidrag, hvad enten det 
drejer sig om gode råd, vedligeholdelse af 
tursejlerbøjer eller andre praktiske 
forhold. Det seneste par år har han især 
gjort sig bemærket ved organisering af 
”mandagsholdet”, som hjælper med at 
holde alle vores faciliteter i fineste stand. 
Årets modtager af Bea-pokalen er altså 
Thorkil Møller-Hansen, som blev kaldt op 
for modtagelse af pokalen.

Den næste pokal er Sejlerlaugets pokal, 
som gives til modtagere der yder en 
særlig indsats for Randers Sejlklub. Som 
modtager af Sejlerlaugets pokal har vi i år 
valgt Diana Welling Jørgensen, som 
påskønnelse af hendes kolossale indsats i 
Havneudvalget. Havneudvalget er uden 
tvivl det af vores udvalg, som kræver 
allermest arbejde. Og det er forhold, hvor 
medlemmerne ofte har stærke personlige 
interesser – nogle gange konfliktende 
med andre medlemmers interesser. Det 
kræver altså ikke bare mange arbejdstimer 
– der vil også være situationer, hvor man 
simpelthen ikke kan gøre alle tilfreds.

Diana har fundet en god vej – ved at 
organisere og strukturere arbejde og 
regler, og ved at alliere sig med andre 
gode støtter – men nok først og fremmest 
ved at lægge så umenneskelig mange 

timer i arbejdet, at det nødvendigvis må 
aftvinge stor respekt. Diana Welling 
Jørgensen blev kaldt op for modtagelse af 
pokalen.

Der var ikke yderligere emner til 
behandling under eventuelt, så dirigenten 
konkluderede, at generalforsamlingen var 
afsluttet og gav ordet til Peter Kjær for en 
afsluttende bemærkning:

Som afslutning vil jeg sige tak til 
dirigenten for en god og myndig ledelse 
af generalforsamlingen.

På vegne af bestyrelsen vil jeg gerne sige 
tak til alle jer, der er involveret i vores 
udvalg, og som gør et stort arbejde for 
klubben. Tak til alle jer, der støtter op om 
vores sejlerskoler og andre aktiviteter, og 
alle jer, som ellers har givet en hånd med 
i årets løb. Også tak til Randers Kommune 
– og til vores sponsorer, som vi skal huske 
at støtte. På egne vegne vil jeg selvfølgelig 
også rigtig gerne sige tak til mine kolleger 
i bestyrelsen for et altid godt og 
konstruktivt samarbejde. 

Generalforsamlingen blev afsluttet med et 
trefoldigt leve for Randers Sejlklub.
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Støt vores sponsorer.
Har du ønske om at få dit firma repræsenteret 

på vores sponsortavle
så kontakt Marianne Kristensen,

tlf.: 2028 3472

Sponsorer
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Afsender:
Randers Sejlklub
Toldbodgade 14
8930 Randers NØ B

Den flotte 3-masters fuldrigger skoleskibet DANMARK bygget 1932 i 
Nakskov. Det har plads til 16 besætningsmedlemmer med hver sit 
lukaf/kammer og 80 elever fordelt på 2 banjer. 
Foto: Hanne Skaaning
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